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روزنامه

پنج شنبه 18 فروردین 1401-  شماره 988

خبر
»دنیایهوادار«یادوخاطرهشهدابویژه»علینیکبخت«
که۱۸فروردین1366درمنطقه»شلمچه«عملیات

کربلای8بهمقامشامخشهادتنائلگشتراگرامیمیدارد
سرمقاله

مشکلی نیست که آسان نشود؛

نگــران نباشید!
چگال  بد  دیو  سال هاست 
نقطه اش  به  نقطه  از  تورم، 
و  ماهانه  سالانه،  تا  گرفته 
و  زندگی  سر  بر  روزانه اش 
معیشت مردم  سایه افکنده 
تا هر بار با یک داستان پُر سوز 
و گداز شگفت زده شویم. در 
این میان بعد از هر شگفتی 
و در مواجهه با واقعیت القای 
حس آرامش توسط مسئولین امر، چنان مشعوف و ذوق زده 
به نظاره وقایع می نشینیم، که به قول عزیزی نه خانی آمده 

و نه خانی رفته! 
تقریباً طی تمام سال های متمادی گذشته مسئولین وقت 
دولت از اوایل بهمن ماه اعلام می فرمایند: ای ایرانیان! نگران 
مایحتاج شبِ عید علی الخصوص میوه نباشید، انبارها پر از 
میوه و قیمت در کنترل دولت است! هنوز از ارتباط این خبر 
با بالا رفتن قیمت میوه بی حس و شوک زده هستیم که در 
اخبار اعلام می شود؛ ای ایرانیان! نگران نباشید! ذخایر غذایی 
کشور در زمینه مرغ یخ زده و مرغ گرم کاملا اشباع است و 
نهاده های مورد نیاز این بخش با تخصیص ارز ۴۲۰۰ تومانی 
به صورت مستقیم به تولیدکنندگان اختصاص یافته لذا نگران 
قیمت مرغ نباشید! همین اخبار به افزایش قیمت مرغ در 
سطح واحدهای عرضه کننده و ایجاد صف های طولانی برای 
خرید مرغ با قیمت مصوب در برخی میادین عرضه مستقیم 

منتهی می شود. 
دوم یا سوم فروردین امسال بود که در اخبار ندا آمد: ای 
ایرانیان! مسلمان در آستانه ورود به ماه مبارک رمضان نگران 
قیمت مایحتاج و اقلام مورد نیاز برای این ماه مبارک نباشید! 
همین که این خبر اعلام شد از خرما و زولبیا-بامیه گرفته 
تا مرغ، گوشت و سبزی، همه و همه گران شد! دامنه این 
گرانی ها به میلگرد، بتن، سکه، طلا و خلاصه همه چیز رسیده 
و عملاً همه چیز گران شده، حتی اخیراً شنیده شد، قرار است 
در هزینه های کفن و دفن هم تغییراتی ایجاد گردد. دارو گران 
و در برخی موارد کمیاب و نایاب شده است، بعد از پشت 
سر گذاشتن بحران گوجه فرنگی، موز، هویج، پیاز، تخم مرغ 
و سیب زمینی هم اکنون در مواجهه با بحران خرما باز هم به 
سه گانه بی پاسخ دیگری در زمینه قیمت گذاری اجباری دولت، 

واقعیت بازار و قدرت خرید مردم برخورد کرده ایم. 
دولت می گوید قیمت خرما و گوشت گوسفند به ازای هر 
کیلوگرم فلان مقدار است. در بازار خرما و گوشت چند ده 
درصد بالاتر از قیمت اعلامی دولت به خریداران عرضه می شود. 
در نهایت بسیاری از شهروندان از فقدان توانایی کافی برای 
خرید این قبیل مایحتاج، حتی به نرخ های دولتی به سوء 
تغذیه دچار می شوند. کاهش چشم گیر سرانه مصرف مواد 
و فرآورده های پروتئینی، لبنی، حبوبات، میوه و سبزی در 
خانوارهای ایرانی زنگ خطری است که با چاشنی تغییرات 
اقلیمی، کاهش نزولات جوی و فرونشست زمین عرصه را بر 
آرامش فکری و روانی جامعه تنگ و حلاوت زندگی با حس 
امید به آینده را به تلخی، نا امیدی، عصبانیت و پرخاش گری 
ناشی از فشارها تقلیل داده است. در این میان در مواجهه با 
وعده برخی دولتمردان پیرامون تحت کنترل بودن اوضاع، که در 
اغلب موارد اصلا و اساساً تحت کنترل قرار ندارد! بیش از پیش 
نگران و هراسان به عرصه حضور در میادین عرضه کالاها با 
نرخ های مصوب و تشکیل صف های طولانی برای خرید کالاها 
وارد می شویم. الان طوری شده که هرچه مسئولین تلاش 
می کنند مردم را از نگرانی خارج فرمایند، مردم بیش از پیش 
نگران می شوند! وضع به جایی رسیده که برخی از ما ایرانیان با 
یک توهم کاملا شیک و رویایی آرزو می کنیم مسئولین گرامی 
کمتر از ترکیب های؛ نگران نباشید همه چیز تحت کنترل قرار 
دارد! فلان چیز گران نمی شود! اگر گران شده ارزان می شود! ذخایر 
پر است! فلان دلال را دستگیر کردیم! یا ترکیب های مشابه 
استفاده فرمایند، تا شاید از این برآیند تغییری در اخذ نتیجه 

معکوس از ادعای مسئول تا واقعیت بازار ایجاد گردد.

خبر اول

»معاون تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش و پرورش« اعلام کرد:

۱۶ درصد دانش آموزان غایب بودند
- معاون تربیت بدنی و سلامت  »صادق ستاری فرد« 
وزارت آموزش و پرورش - اظهار کرد: بر اساس مصوبه 
ستاد کرونا، دانش آموزان، ملزم به بازگشت به مدارس و 
شروع آموزش حضوری هستند. یعنی دوره آموزش صرفاً 
مجازی به پایان رسیده و از این به بعد آموزش ها قرار 
است فقطا در مدارس و حضوری دنبال شود. بر همین 
اساس مقرر شد مدارس از 14 فروردین 1401 بازگشایی 
اسکان  نیز ستادهای  فروردین  روز 12  از عصر  و  شود 
دانش آموزان،  حضور  برای  تا  شدند  تعطیل  مدارس 

کلاس های درس ضدعفونی و گندزدایی شوند.
ستاری فرد ادامه داد: بعد از مصوبه ستاد ملی کرونا 
مورد  در  نامه ای  شیوه  مدارس،  بازگشایی  بر  مبنی 
ابلاغ شد که  به استان ها  بازگشایی مدارس تدوین و 
در آن چگونگی حضور دانش آموزان در مدارس، نحوه 
رعایت پروتکل های بهداشتی، زمان کلاس های درسی، 
شرایط سرویس تردد دانش آموزان و .... به صورت دقیق 

ذکر شده است.

اُفت تحصیلی شدید دانش آموزان

معاون تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش و پرورش 
آموزش های حضوری  از سرگیری  به ضرورت  توجه  با 
و  معلمان  از  زیادی  درصد  تاکنون  گفت: خوشبختانه 
دانش آموزان واکسینه شده اند. از طرفی بنا بر اقتضائات 
یادگیری، یاددهی، ارزشیابی و تحلیل نمرات ارزشیابی 
امتحانات پایان ترم اول سال تحصیلی 1401-1400 که به 
صورت حضوری برگزار شده بود، متأسفانه شاهد افت 
تحصیلی شدید در دانش آموزان بودیم و برای جبران 
با  مدارس  حضوری  بازگشایی  به  تصمیم  افت  این 
رعایت شیوه نامه های بهداشتی و آموزش خودمراقبتی 

به دانش آموزان گرفته شد.
در  شده  انجام  پژوهش های  اینکه  بیان  فرد  ستاری 
مجامع بین المللی نشان داد که مدارس باید بازگشایی 
شود، گفت: خوشبختانه در جریان بازگشایی با استقبال 
بی نظیری از سوی معلمان و خانواده ها روبه رو شدیم و 
در بازدیدهایی که در دو روز اول بازگشایی مدارس بعد 
از تعطیلات نوروز انجام دادیم به نتایج بسیار خوبی 
از  آموزان  دانش  و  خانواده ها  داد  نشان  که  رسیدیم 

بازگشایی مدارس استقبال کرده اند.

84 درصد دانش آموزان به مدارس آمدند

وی با بیان اینکه در روزهای 14 و 15 فروردین، از حدود 
و  آموزش  وزارت  نظارتی  تیم  توسط  مدرسه،  هزار   12
پرورش،  بازدید میدانی به عمل آمده است، گفت: از 
مجموع 12 هزار و 536 بازدید مدرسه در هر سه مقطع 
ابتدایی و متوسطه اول و دوم و در مدارس پسرانه و 
دخترانه، شهری، روستایی و عشایر، در مجموع حدود 2 
میلیون و 332 هزار معلم و دانش آموز در این مدارس 
ثبت نام شده بود که یک میلیون و 959 هزار دانش 
آموز، یعنی در حدود 84 درصد دانش آموزان در دو روز 

اول بعد از تعطیلات در مدارس حضور داشتند. استقبال 
بی نظیر معلمان و خانواده ها از بازگشایی مدارس نشان 
داد خانواده و دانش آموزان نسبت به مدارس و آموزش 

حضوری احساس نیاز کردند.

استقبال بیشتر دبیرستانی ها

آمار حضور دانش آموزان به تفکیک  وی در خصوص 
مقاطع تحصیلی گفت: در مقطع متوسطه اول و دوم 
استقبال بیشتری نسبت به مقطع ابتدایی داشته ایم. 
آمار استقبال دانش آموزان از حضور در مدارس در مقطع 
در  در مقطع متوسطه  و  درصد  درحدود  83  ابتدایی 

حدود 86 درصد بوده است.

این  در  غایب  آموزان  دانش  آمار  مورد  در  فرد  ستاری 
روزها گفت: فقط 16 درصد دانش آموزان در این دو روز 
غیبت داشتند که از این تعداد حدود 6 درصد به علت 
به دلیل مسافرت، 36 درصد عدم  بیماری، 58 درصد 
حضور  آمار  کل  در  ولی  است  بوده  خانواده  همراهی 

دانش آموزان رضایت بخش بود.
معاون تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش و پرورش 
بسیاری  در  که  نیازی  احساس  رغم  علی  داد:  ادامه 
مجدد  شروع  برای  آموزان  دانش  و  خانواده ها  از 
آموزش های حضوری حس شد یکی از مهم ترین دلایل 
استقبال دانش آموزان از آموزش های حضوری تبیین  
خوب رسانه و صدا و سیما در اقناع افکار عمومی و 
البته تلاش همکاران آموزش و پرورش در ایجاد حس 
امنیت در خانواده ها و رعایت شیوه نامه های بهداشتی 

در مدارس بود.
حضور  از  خانواده ها  دغدغه  درخصوص  فرد  ستاری 
آموزان  دانش  مورد  در  گفت:  مدارس  در  دانش آموزان 
را  من«  »ایران  سامانه  عنوان  تحت  سامانه ای  مبتلا، 
پیش بینی کرده ایم که تمام مدیران به آن دسترسی 
یا  خودش  که  آموز  دانش  هر  مشخصات  و  دارند 
در  بهداشت  مربیان  طریق  از  باشند  مبتلا  خانواده اش 
درمان  و  رسیدگی سریع   برای  ثبت می شود.  سامانه 
دانش آموزان مبتلا، به این سامانه هم وزارت آمورش و 

پرورش و هم وزارت بهداشت دسترسی دارند.
ستاری فرد گفت: در حال حاضر، تعداد 5  هزار و 800 
از  زیادی  تعداد  و  داریم  مدرسه  در  بهداشت  مراقب 
همکاران اداره آموزش و پرورش نیز مسئولیت نظارت 
بر حضور دانش آموزان را بر عهده دارند. آموزش »خود 
و  تعلیم  دستگاه  در  را  مراقبتی«  »دیگر  و  مراقبتی« 
تربیت و مدارس ترویج خواهیم داد تا دانش آموزان 
بتوانند با آموزش های لازم، مهارت حفظ سلامت را به 

دست بیاورند.
ستاری فرد در پایان گفت: موضوع درمان دانش آموزان 
مبتلا و آموزش مجازی دانش آموزانی که مبتلا شده اند 
در  نیستند  در مدرسه  به حضور  قادر  دلیلی  به هر  یا 
جلسه ستاد ملی کرونا 08 مطرح خواهد شد و مصوبات 

آن جلسه متعاقبا  اطلاع رسانی می شود.

معاون   - جهانی«  عین الله  »سرهنگ 
اجتماعی و فرهنگ ترافیک پلیس راهور- 
اقدامات صورت گرفته توسط  به  اشاره  با 
پلیس راهور در ایام نوروز، اظهار کرد: ما برای 
حدود 2.5 میلیون نفر پیامک ارسال کرده 
و در پیامک عنوان کردیم که »شما راننده 
پرخطر هستید«؛ بسیاری از این افراد گمان 
سرعت  و  سبقت  در صورت  که  می کردند 
غیرمجاز، حرکات مارپیچ یا انحراف به چپ 
جزو رانندگان پرخطر محسوب می شوند در 
صورتیکه 20 تخلف، راننده را در زمره رانندگان 
پرخطر قرار می دهد. برای هر فردی که در 
سال 1400 مرتکب آن 20 تخلف پرخطر شده 
بود، پیامک ارسال کردیم و این باعث شد 
که این رانندگان بدانند توسط پلیس رصد 

می شوند.
جهانی با اشاره به مرگ 746 نفر از هموطنان 

در تصادفات ایام نوروزی، بیان کرد: امسال 
گذشته  سال  به  نسبت  نوروزی  سفرهای 
حدود 50 درصد افزایش داشت که ما نگران 
بودیم جان باختگان سوانح رانندگی نیز به 
برسد  جان باخته   100 و  هزار  حدود  رقمی 
اما خوشبختانه این آمار کاهش پیدا کرد 
هرچند که یک جان باخته در تصادفات نیز 
زیاد است. 637 نفر از این افراد در جاده ها 
و مابقی )109 نفر( در معابر درون شهری جان 

باختند.

رئیس پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات 
پایتخت از شناسایی و دستگیری کلاهبرداران 
اینترنتی با ترفند ارسال پیامک های جعلی 
فیشینگ و سوء استفاده از مدارک هویتی 
شهروندان در فضای مجازی خبر داد. سرهنگ 
داود معظمی گودرزی در تشریح این خبر 
گفت: در پی مراجعه تعدادی از شهروندان به 
پلیس فتا پایتخت مبنی بر برداشت غیرمجاز 
از حسابشان بعد از دریافت پیامک جعلی 
سامانه ثنا و ابلاغ قضائی و یا کلاهبرداری 
به نام آنها از اشخاص دیگر، موضوع در دستور 
کار پلیس قرار گرفت. سرهنگ گودرزی خاطر 
با عنوان سامانه  این ترفند  نشان کرد: در 
»ثنا«، عده ای از مجرمین سایبری با طراحی 
و ارسال پیامک حاوی یک لینک آلوده به 
بدافزار فیشینگ، کاربران را ترغیب به ورود به 
سامانه جعلی و مشاهده ی ابلاغیه خود در 

ازای واریز وجوه اندک می کنند که در نهایت 
به کلاهبرداری از شهروندان منجر می شود.

رئیس پلیس فتا تهران بزرگ با تاکید بر 
اینکه مهمترین عامل پیشگیری از این نوع 
کلاهبرداری، افزایش آگاهی در این خصوص 
است به شهروندان توصیه کرد: به پیامک های 
ناشناس که دارای لینک هستند توجه نکنید 
و دقت داشته باشید که هیچ سازمان رسمی 
و دولتی از جمله قوه قضائیه با شماره های 

شخصی برای شما پیامک ارسال نمی کند.

»معاون اجتماعی و فرهنگ ترافیک پلیس راهور« خبر داد:

ارسالپیامکپلیسبه
2/5میلیونرانندهپرخطر

»رئیس پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات پایتخت« خبر داد:

متهمانیکهباسامانهثنا
کلاهبرداریکردنددستگیرشدند

حوادث و انتظامی

روح الله نیاخلیلی

 نویسنده
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اجتماعی

دیالوگ

در گفتگویی مطرح شد:

قیمت گوجه فرنگی، پیاز و سیب 
زمینی نجومی شد

در  بارفروشان-  اتحادیه  -رئیس  نژاد«  دارایی  »مصطفی 
گفتگویی با اشاره به افزایش قیمت گوجه فرنگی به ۲۵ 
هزار تومان، سیب زمینی به ۱۶ هزار تومان و پیاز به ۲۰ 
هزار تومان گفت: دلیل این اتفاق مشکلاتی است که برای 
کامیونداران به وجود آمده است به طوری که دیشب از ۱۰۰ 
درصد باری که باید وارد میدان مرکزی تهران می شد حدود 
۱۰ درصد آن آمده است به عبارتی باید شب گذشته ۳۰ هزار 
تن انواع میوه، سبزی و صیفی جات شامل ۶۶ قلم کالا وارد 

تهران می شد اما تنها حدود ۲۵۰۰ تا ۳۰۰۰ تن آمده است.
وی با بیان اینکه مشکلات ایجاد شده برای کامیونداران دلیل 
این امر است، افزود: کامیون داران اعلام کرده اند در صورتی که 
مشکلات این صنف حل نشود اقدام به حمل کالاها نخواهند 
کرد و در این صورت شاهد افزایش شدید قیمت انواع کالاها 
خواهیم بود بنابراین باید هر چه سریع تر مسئولان مشکلات 
این صنف را حل کنند. دارایی نژاد مشکلات کامیونداران را 
مربوط به مسائلی مانند بیمه، بیمه تکمیلی و عدم دسترسی 
بارنامه  برای صدور یک  و گفت:  دانست  لازم  امکانات  به 
معمولی که هزینه آن ۵۰۰ هزار تومان است حدود ۳ میلیون 

تومان از کامیونداران گرفته می شود.

تولید و تجارتاقتصاد کلانبازار

در برخی از کالاها از جمله حبوبات بازار در فروردین ماه امسال همچنان روند افزایشی 
قیمت ها را شاهد است، به نحوی که مشاهدات نشان می دهد طی دو هفته روز 
اخیر قیمت حبوبات 15 درصد افزایش پیدا کرده است به عنوان نمونه در عمده 
فروشی ها عدس از 37 هزار تومان به 46 و بعضاً به 47 هزار تومان رسیده است 
لوبیا چیتی نیز در عمده فروشی ها از 38 هزار تومان به 47 هزار تومان رسیده است.
علاوه براین خرما نیز طی دو هفته اخیر رشد قیمت را تجربه کرده است به نحوی 
که هر کیلو خرما در اسفند ماه 1400 با قیمت 40 هزار تومان به فروش می رسید اما 
در حال حاضر این کالا در عمده فروشی ها با کیلویی 50 هزار تومان به فروش می 
رسد. بررسی ها نشان می دهد خرما تا به دست مصرف کننده برسد به قیمت 65 

هزار تومان در هر کیلو می رسد.
همچنین در بخش نوشیدنی نیز بازار شاهد رشد 20 درصدی قیمتهاست که هنوز 
شرکتها دلایل افزایش قیمت ها را اعمال نکرده اند اما به نظر می رسد افزایش قیمت ها 
متوجه مواد اولیه در بخش پتروشیمی باشد چرا که فروشندگان ظروف یک بار 
مصرف نیز تمایلی به فروش کالاهای خود ندارند چرا که می گویند امسال افزایش 
قابل توجهی در این ظروف به وجود آمده و نگرانیم اگر کالاهای خود را به بفروشیم 

آیا می توانیم جایگزینی برای آنها در مغازه داشته باشیم یا خیر.

جلسه ستاد تنظیم بازار به ریاست »محمد مخبر« -معاون اول  رئیس جمهور- برگزار شد. 
وی با اشاره به نوسان قیمت برخی اقلام در روزهای ابتدایی ماه مبارک رمضان، بر 
نظارت دقیق بر بازار تأکید کرد و خواستار پیگیری و حساسیت بیشتری در این زمینه 
شد و گفت: افزایش قیمت سالانه محصولات و کالاهای مختلف سازوکار مشخصی 
دارد و نباید اجازه دهیم کالایی خارج از چارچوب های قانونی افزایش قیمت داشته 
باشد. معاون اول رئیس جمهور از دستگاه ها و وزارتخانه های مربوطه خواست تا در 
اسرع وقت راهکارهای لازم را برای کنترل نوسان قیمت در برخی از کالاهای اساسی 
مرتبط با ماه مبارک رمضان به کار بسته و گزارش آن را ارائه کنند، همچنین با اشاره 
به گزارش های مطرح شده در جلسه مبنی بر تخلف برخی شرکت های تولید قند و 
شکر، از وزرای دادگستری و جهاد کشاورزی خواست شرکت های متخلف که تولیدات 
سال گذشته را در بازار عرضه نکرده و به دنبال فروش آن با قیمت سال جدید هستند 
شناسایی و با آنان برخورد شود. همچنین مسائل مرتبط با حمل و نقل و تأثیر آن بر 
قیمت کالاها مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و تصمیمات لازم برای حل مشکلات 
موجود اتخاذ شد و در خصوص قیمت گوشت منجمد گوسفند و گوساله بحث و  
تبادل نظر صورت گرفت و مقرر شد از فردا هر کیلو گوشت منجمد گوساله با قیمت 
95 هزار تومان و گوشت منجمد گوسفند با قیمت 85 هزار تومان در بازار عرضه شود.

»اتاق اصناف ایران« در اطلاعیه ای اعلام کرد که بر اساس اطلاعات دریافتی از سازمان 
حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان در اجرای مرحله پنجم پروژه شفاف سازی 
قیمت از طریق درج قیمت تولیدکننده، از اول اردیبهشت ۱۴۰۱، گوشت قرمز، گوشت 
مرغ، تخم مرغ، شکر از این طرح مستثنی شده اند و اطلاع رسانی قیمت کالاهای 
اشاره شده تا اطلاع ثانوی بر اساس روال معمول قبل انجام خواهد شد. گزارش ها از 
وزارت صمت نیز حاکی از این است که با آغاز مرحله پنجم اجرای طرح »خرید شفاف« از 
اول اردیبهشت ماه، همه کالاها به جز ۱۳ گروه کالایی، مشمول درج قیمت تولیدکننده 
می شوند. این ۱۳ گروه شامل موارد زیر هستند: الف - اقلام دارویی و پزشکی، ب - مواد 
اولیه و کالاهای واسطه ای غیر قابل عرضه به مصرف کننده نهایی، ج - انواع البسه، 
پارچه و پوشاک، د - انواع طلا، جواهر و زیور آلات، ه_ انواع صنایع دستی، و - محصولات 
کشاورزی غیر بسته بندی، ز- محصولات بورسی و کالاهای عرضه شده در بورس، ح - انواع 
قطعات، ابزار و لوازم غیربسته بندی، ط - انواع مصالح ساختمانی غیر قابل بسته بندی، ی 
- محصولاتی که امکان بسته بندی ندارند، ک - انواع لوازم التحریر غیر قابل بسته بندی، ل - 
گوشت، مرغ، تخم مرغ، شکر، برنج، م - کالاهای صنفی که در محل تولید عرضه می شوند 
از قبیل آش، حلیم، قنادی و- البته هنوز مشخص نیست این کالاها برای همیشه از درج 

قیمت تولید کننده معاف شدند یا در آینده به این طرح اضافه خواهند شد.

قیمتگوشتمنجمددولتی
کاهشیافت

۱۳گروهکالاییازدرجقیمت
تولیدکنندهمعافشدند

افزایش۱۵درصدی
قیمتحبوباتوخرما

نگاه

درخواستی از پیشروان قلمرو ساخت »ترازوهای دیجیتال«؛

چرا به ترازوهای دقیق تر نیاز داریم؟

در گذشته های نه چندان دور که هنوز ترازوهای دیجیتالی 
خرید،  و  مغازه ها  به  رجوع  زمان  بودند،  نشده  اختراع 
صاحبان کالا اجناس را با ترازوهای آهنی شاهین دار وزن 
می کردند. و در بیشتر مواقع نبود سنگ ترازوهای پایین تر 
اقلام  بعضی  وزن  سنجش  برای  گرمی  یا۱۰۰   ۲۵۰ از 
مشکلی بود برای آن ها. در این هنگام که مساوی کردن 
دولبه ترازو با هم سخت می شد فروشنده کفه سنگین را 
به سمت جنس داخل ترازو و به نفع مشتری سنگین 

می کرد و در پایان خدابرکتی هم می گفت و راضی بود. 
آن  موازات  به  و  تورم  همت  به  و  گذشت  سال ها 
بیشتر  حواس جمعی  نتیجه  در  و  تکنولوژی  پیشرفت 
کاسبان، ترازوهای دیجیتالی پا به عرصه حساب و کتاب 
به  را  خود  قدیمی جای  ترازوهای  آرام آرام  و  گذاشتند 
رُقبای محاسبه گرتر از خود دادند. حالا دیگر هم مغازه دار 
میزان دقیق وزن جنس داخل ترازو را می دانست و هم 
از دیگر نکات مثبت آن بود که اختراع جدید  خریدار. 
می توانست نرخ اجناس را هم بر روی صفحه نمایشگر 
نشان دهد. این امر هم خیال فروشنده را در حساب و 
کتاب راحت می کرد و هم ذهن خریدار را از میزان وجهی 

که می پرداخت.
اما مُعزل سنجش با این ترازوهای دقیق از وقتی شروع 
گردید که نرخ تورم در اجناس تصاعدی شد. چراکه در این 
هنگام هم کاسب در وزن کردن کالاها باید محاسبه گرانه تر 
عمل و هم خریدار با چشمانی تیزبین تر وزن و هزینه را 
رصد می کرد. دیگر صحبت از چانه زنی برای سنگ ترازوی 
۲۵۰ و۱۰۰ گرمی و نمایشگر دیجیتال ۴۰ گرم و ۵۰ گرم 

نبود، بلکه چانه زنی بر سر ۱۰ یا حتی ۵ گرم بود. برای 
نمونه و انبساط خاطر به نکته ای واقعی در مراجعه به 
برای  در یک روز وقتی  اشاره می شود. مثلاً  چند مغازه 
خرید مقدار ناچیزی از مغز گردو و پسته به مغازه مراجعه 
کردم، فروشنده برای وزن کردن با این ترازوهای دیجیتال 
چه عذابی که نکشید، چون اگر یک مغز گردو یاپسته 
اضافه می کرد ۵ یا ۱۰ گرم بیشتر می شد و اگر یک دانه 

مغز را بر می داشت ۱۰ تا  ۱۵ گرم وزن کم می شد. و صد 
البته باید گفت تمام تلاش خود را صورت داد تا سنگینی 
روی صفحه ترازو دقیقاً با مبلغ پرداختی یکسان شود؛ نه 

یک گرم بیشتر و نه یک گرم کمتر.
این دردسر را تنها در اندازه وزن گردو و پسته ندیدم چون 
وقتی برای خرید قندِ کیلویی هم به مغازه رفتم، کاسب 
محل با این معزل مواجه بود و چنان دقیق وزن آن را 
محاسبه کرد که از تعجب چیزی نمانده بود پس بیُفتم. 
دقیقاً ۱۰۰۵ گرم یعنی ۵ گرم بیشتر از یک کیلو که آن 
راهم احتمالا برای وزن نایلون پلاستیکی که البته بیش 
این  البته  بود.  - در نظر گرفته  این هم می شد  از  تر 
حکایت فقط مربوط به اجناسی می شود که قابلیت وزن 
کردن را دارند. اما در باره اجناسی که شرکتی اند، خواهی یا 
نخواهی باید به میزان وزن درج شده برروی اقلام اعتماد 
کرد و احتمالا هوای فشرده درون بسته بندی را هم جزو 

وزن جنس درون بسته بندی برشمرد و بی خیال آن شد.
باید  شده  مطرح  مباحث  جمع بندی  برای  و  پایان  در 
ملتمسانه توصیه و خواهشی از پیشروان قلمرو ساخت 
ترازوهای دیجیتال کرد تا در ساخت محصولات آینده 
به سمت  حتماً  و  نباشند  گرم  فکر  به  مغازه ها،  برای 
ترازوهای دقیق و در حد پایین تر از واحد گرم باشند چرا 
که با این عمل هم دلهره فروشنده را از خطای احتمالی 
محاسبه به نفع خریدار کم می کنند و هم خاطر خریدار 
را از کم فروشی احتمالی فروشنده آسوده. ترازوهایی به 
دقیقی ترازوهای طلافروشان البته اگر آن هم در آینده 
نه چندان دور و بعد از گذشت مدت زمانی بلا استفاده 

نشوند.

انتقاد نماینده مجلس از خودروسازان:  ارابه های نعش کش بیش از ۶00 نفر از ایرانیان را در جاده کشت!
»رحمت الله نوروزی« -نماینده مردم علی آباد در مجلس- در نطق روز چهارشنبه خود، گفت: در ایام نوروز بیش از ۶۰۰ نفر 
در جاده ها کشته شده اند. تا کی قرار است ارابه های نعش کش را در جاده ها داشته باشیم، باید طبق مصوبه کمیسیون 

تلفیق واردات خودرو صورت گیرد تا رقابت در این بازار شکل گیرد.

داود مبهوت

 نویسنده و روزنامه نگار 
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بازدید دادستان فردیس از مدارس سطح شهرستان
-دادستان  روز چهارشنبه -هفدهم فروردین ماه- دکتر حسین ناصر خاکی 
عمومی و انقلاب شهرستان فردیس- از مدارس سطح شهرستان و روند 

بازگشایی آن ها بازدید کرد.

البرز

آب و هوا

فرهنگیان

انتظامی

گزارش

بارشتندریووزشبادشدیددرانتظاراستان

»مدیر امور پردیس ها« تأکید کرد:

جانماییدانشگاهفرهنگیانالبرز،
نیازمندنگاهویژۀدولتسیزدهم

»رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر البرز« خبر داد:

۸۱۶کیلوگرمموادمخدردراستانالبرزکشفشد

»دنیای هوادار« از پیشرفت نهضت ملی مسکن در البرز گزارش می دهد؛

تأمین90درصدیاراضیدراستان مدیرکل هواشناسی استان البرز با اعلام هشدار سطح نارنجی 
برای استان گفت: بارش تندری باران و تگرگ و وزش باد شدید 

طی امشب و چهار روز آینده در استان پیش بینی می شود.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، »آرش بهارونداحمدی« 
عصر گذشته گفت: تحلیل آخرین الگوهای پیش یابی حاکی 
از تشدید و تقویت سامانه تندری در منطقه البرز مرکزی است 
که از شامگاه چهارشنبه تا یکشنبه عصر به تناوب در پاره ای 
نقاط استان وزش باد شدید و گرد وخاک و کاهش کیفیت هوا 
مورد انتظار است که این شرایط با شدت بیشتر برای روزهای 
پنجشنبه و شنبه به ویژه همراه رعد و برق و تگرگ و رگبار 

پراکنده خواهد بود.
احتمال  گفت:  و  کرد  اشاره  سامانه  این  مخاطرات  به  وی 
شکستگی درختان، آسیب به سقف خانه ها و سازه های موقت، 
گلخانه ها، تابلوها و بنرهای تبلیغاتی در سطح شهر، سقوط 
اجسام از ارتفاع، خیزش گرد وخاک و کاهش دید افقی، کاهش 
کیفیت هوا، اختلال تردد در معابر عمومی و برخورد صاعقه از 

مخاطرات این وضعیت جوی است.
بهاروند احمدی به مردم و دستگاه های اجرایی توصیه کرد، 

محکم کردن سازه های موقت، تابلوهای تبلیغاتی، احتیاط در 
عبور از مجاورت ساختمان های نیمه کاره، تمهیدات لازم جهت 
جلوگیری از خسارات ناشی از وزش باد شدید را فراموش نکنند 
و با توجه به رخداد رعد و برق مردم از توقف در مجاورت درختان 
تک و بلند، تپه ها، تیرک ها، دکل های فلزی فشار قوی برق، 
فنس ها، لوله های فلزی آب، مناطق و فضاهای باز و رودخانه 

ها برای جلوگیری از برق گرفتگی خودداری  کنند.

همزمان با اعلام وزیر راه و شهرسازی مبنی بر تامین ۷۰ 
درصد اراضی نهضت ملی، بیش از۹۰ درصد اراضی مورد نیاز 
چهار ساله طرح نهضت ملی مسکن در استان البرز تامین 

شد.
راه  مدیرکل  خالقی«  »رضا  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
وشهرسازی استان البرز با اعلام ثبت نام ۲۱۲ هزار ۳۴۳ 
نفر در طرح نهضت ملی مسکن، گفت: تعداد واحدهای 
مسکونی در نظر گرفته شده برای استان البرز یکصد هزار و 
۵۷۲  واحد است و با انجام پالایش  ها تاکنون ۶۲ هزار و 
۹۵۵ نفر رد درخواست شده اند و ۱۷ هزار ۵۱۰ نفر نیز انصراف 

داده اند.
وی بیان داشت: در این بین ۳۸ هزار و ۵۱۴ نفر منتظر 
تایید استعلام هستند که در این میان ۷۸ هزار و ۴۳۹ نفر 
منتظر بررسی مدارک هستند، از این تعداد برای ۶ هزار و۳۰ 

نفرتخصیص پروژه انجام شده است.
مدیرکل راه وشهرسازی استان البرز در مورد تامین زمین در 
این استان افزود: بیش از ۹۰ درصد اراضی مورد نیاز چهار 
ساله طرح نهضت ملی مسکن تامین شده و در این زمینه 

استان البرز پیشرو است.
البرز پس  استان کوچک  اینکه  به  باتوجه  ادامه داد:  وی 
از استان تهران، پرتراکم ترین استان به شمار می آید، با 
محدودیت اراضی مواجه هستیم، با کار مطالعاتی که از 
توانستیم مصوبات شهرک های جدید  انجام شد  تیرماه 
مسکونی با موضوع امکان سنجی و مکان یابی را از استان 

اخذ کنیم.
اخذ  به  اشاره  با  البرز  استان  وشهرسازی  راه  مدیرکل 
مصوبه سه شهرک مسکونی در استان البرز، افزود: هریک 
از شهرهای جدید به طور میانگین ۳۰۰ هکتار است و در 
تامین زمین بر اساس سهمیه در استان مشکلی نداریم 
و باتوجه به اعلام سازمان ملی زمین و مسکن، استان 
البرز در تامین زمین مسکن رتبه نخست را کسب کرده 

است.
در طرح  البرز  استان  ادامه داد: شهرهای جدید  خالقی 
نهضت ملی مسکن  »اقبالیه«، »صالحیه« و شهرک جدید 
اند و در  »فخرایران« است، این سه شهر قطعی شده 
فهرست انتظار دو شهر جدید نیز پیش بینی شده است 
که در صورت افزایش سهمیه یا بارگذاری تراکمی اگر نیاز 
به توسعه و اراضی باشد، به طور حتم از دو شهرک جدید 

در مجاورت نظرآباد و اشتهارد بهره خواهیم برد.

پروژه های نیمه تمام مسکن مهر تکمیل می شود
و  راه  اداره  که  بخشی  آن  در  مهر  مسکن  مورد  در  وی 
شهرسازی استان البرز متولی است، تصریح کرد: در یک سالی 
که گذشت همه پروژه های نیمه تمام  مسکن مهر تکمیل 
شده و به مرحله نصب انشعاب و آسانسور رسیده و بحث 
ساماندهی متقاضیان و صدور قرار داد و کارت قسط در 

حال انجام است.
مدیرکل راه و شهرسازی استان البرز با اشاره به تاکید وزیر 
راه و شهرسازی نسبت به تامین زیر ساخت ها، گفت: یکی از 
تاکیدات وزیر راه و شهرسازی در حوزه مسکن این است که 
حتما زیرساخت ها هماهنگ و همزمان با ساخت مسکن 
انجام و احداث شود و ما نیز تلاش داریم در قراردادها با 
پیمانکاران، آماده سازی را فقط  بر و کف و عملیات خاکی 
در ساخت مسکن ملاک قرار نداده و تعریف نکنیم و در 
آماده سازی تاسیسات روبنایی اعم از مدرسه، درمانگاه، 
فضای سبز، مسجد، فعالیت های ورزشی و غیره در قرارداد با 

شرکت ها و پیمانکاران را لحاظ کنیم.

۲ هزار بافت فرسوده در البرز وجود دارد
اظهار  البرز  استان  فرسوده  بافت های  درخصوص  خالقی 
و  فرسوده  بافت  هکتار  هزار   ۲ البرز  استان  در  داشت: 
سکونتگاه های غیررسمی شناخته شده وجود دارد، البته 
در زمینه کارهای روبنایی پروژه های مختلفی انجام شده 
است از جمله مدرسه، ایجاد کلانتری، مراکز فرهنگی، خانه 

بهداشت.
وی بیانپ داشت: اکنون هشت پروژه شاخص در این زمینه 
وجود دارد که در حال تکمیل است و تامین اعتبار از طریق 
سطح ملی و هم از طریق سفر رییس جمهوری پیش بینی 

شده است تا هشت پروژه را نیز به اتمام رسانیم.

مدیرامور پردیس های دانشگاه فرهنگیان البرز اعلام کرد: انتظار 
۱۰ ساله جانمایی دانشگاه فرهنگیان نیازمند نگاه دولت سیزدهم 

در سفر ریاست جمهوری به این استان است.
به گزارش »دنیای هوادار«، »سعید احدزاده« روز گذشته با اشاره 
به اینکه ساخت مرکز جامع دانشگاه فرهنگیان در البرز یک آرزوی 
دیرینه است، اظهارداشت: دانشگاه فرهنگیان البرز نیاز به توجه از 
سوی دولت انقلابی و جهادی و مدیران استانی دارد تا دانشجو 

معلمان در فضای استاندارمناسب آموزشی تحصیل کنند.
وی خاطرنشان کرد: این دانشگاه در زمینه فضای آموزشی و 
با محدودیت و مشکلاتی  برای دانشجو معلمان  خوابگاهی 
مواجه بوده که رفع این کاستی نیازمند حمایت مسوولان استان 

و تامین اعتبار کشوری است.
از سوی  با حمایت استانداری زمینی  اینکه  با اشاره به  وی 
اداره کل راه و شهرسازی برای واگذاری به دانشگاه فرهنگیان 
استان البرز در شهرکرج جانمایی شده است،یادآورشد: تسریع در 
واگذاری مکان مناسب به دانشگاه فرهنگیان در این استان به 
دلیل اثر بخشی و کارایی هر چه بیشتر نظام آموزشی ضروری 

است.
احدزاده دانشگاه فرهنگیان را یک فضای آموزشی- تربیتی مهم و 
تاثیرگذار در بین مراکز آموزش عالی دانست و عنوان کرد: دانشجو 
معلمان به محض اتمام تحصیل وارد حوزه تعلیم و تربیت می 
شوند که این مهم در کیفیت بخشی آموزشی از اهمیت بالایی 

برخوردار است.

وی بیان داشت: دانشجو معلمان به محض اتمام تحصیل وارد 
حوزه تعلیم و تربیت می شوند که این مهم در کیفیت بخشی 

آموزشی از اهمیت بالایی برخوردار است.
انقلاب در خصوص دانشگاه  به فرمایشات رهبر معظم  وی 
فرهنگیان اشاره کرد و گفت: دانشگاه فرهنگیان در پرورش نیروی 

انسانی آموزش و پرورش رسالت بسیار مهمی بر عهده دارد.
داد:  ادامه  البرز  فرهنگیان  دانشگاه  پردیس های  امور  مدیر 
اختصاص مکان مناسب به دانشگاه فرهنگیان استان باید در 
اولویت قرار گیرد زیرا دانشگاه فرهنگیان با هدف تربیت نیروی 
انسانی توانمند و شایسته از نظر علمی- مهارتی برای تدریس در 
مدارس کشور و ارتقای سطح دانش تخصصی معلمان شاغل در 

پایه های مختلف تحصیلی فعالیت می کند.
وی با بیان اینکه در دانشگاه فرهنگیان البرز رشته های مختلفی 
از جمله علوم تربیتی، تاریخ، علوم اجتماعی و جغرافیا آموزش 
داده می شود، خاطرنشان کرد: هر سال بین ۲ تا پنج هزار نفر 

مهارت آموز دراین دانشگاه دوره استخدامی را می گذرانند.
احد زاده ادامه داد: بحران نیروی انسانی در حوزه آموزش و 
پرورش البرز یک موضوع جدی است و امسال ۳۶۰ معلم دراین 
استان بازنشسته می شوند که دانشگاه فرهنگیان در تربیت 

نیروی انسانی مورد نیاز آن رسالت سنگینی بر دوش دارد.
وی نرخ رشد دانش آموزی و مهاجرت پذیری را در البرز نسبت به 
استان های دیگر بالا دانست و افزود: این استان شرایط ویژه ای 
دارد که امیدواریم در سفر ریاست جمهوری به البرز شاهد کاهش 

مشکلات و مسائل آن باشیم.
مدیرامور پردیس های دانشگاه فرهنگیان البرز گفت: این دانشگاه 
از سال ۱۳۹۱ در قالب ۲ پردیس امیرکبیر ویژه دانشجویان دختر 
و حکیم فردوسی ویژه پسران در استان البرز فعالیت خود را آغاز 
کرده است که تا کنون شمار زیادی دانشجو معلم از این دانشگاه 

فارغ التحصیل شده اند.
وی تاکید کرد: حل مشکلات دانشگاه فرهنگیان البرز نیاز به 
واگذاری زمین و تامین اعتبار لازم برای ساخت پروژه ساختمانی 

دانشگاه دارد.

»سرهنگ علی سلیم پور« - رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر 
البرز- در مورد کشفیات پلیس از ابتدای سال تاکنون در استان 
البرز، اظهار داشت: از مجموع مواد مخدر کشف شده بیش از 
500 کیلوگرم توسط ماموران پلیس مبارزه با مواد مخدر این 
استان کشف شده و بقیه در عملیات های مشترک در استان 

های مختلف کشور به دست آمده است.
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر البرز با بیان اینکه در این 
قاچاقچی و 349 خرده فروش دستگیر شدند،  مدت 31 
افزود: 2 باند بزرگ قاچاق مواد مخدر طی سال جاری در این 
استان  متلاشی و  167 دستگاه خودروی سبک و سنگین از 

قاچاقچیان کشف شده است.
سرهنگ سلیم پور در بخش دیگری از سخنان خود از جمع 
آوری 534 معتاد متجاهر در سال جاری اشاره کرد و گفت: 
این جمع آوری ها در اجرای طرح پاکسازی نقاط آلوده در 
مناطق مختلف استان البرز صورت گرفته و به  مراکز درمان 
و بازپروری  منتقل شدند. یکی از اولویت های مهم  پلیس 
البرز مبارزه قاطع و جدی با قاچاقچیان مواد مخدر بوده  و 
خانواده ها به عنوان عامل مهم در پیشگیری و کنترل معضل 

بزرگ مواد مخدر با مراقبت بیشتر از فرزندان خود هستند.
وی به اجرای طرح های پاکسازی در مناطق آلوده استان 
البرز اشاره کرد و افزود: طرح پاکسازی نقاط آلوده در مناطق 
مختلف در حال اجرا است که به صورت مستمر در مناطقی 
مثل حصار، مهدی آباد و ملک آباد با برنامه ریزی های 

اطلاعاتی و عملیاتی اجرا می شود.
رئیس پلیس مبارزه مواد مخدرالبرز با تاکید بر این موضوع 
که برای ریشه کن کردن معضل مواد مخدر نیاز به همکاری 
همه آحاد جامعه و مسئولان است، گفت: نیروی انتظامی 
با مخلان نظم و امنیت عمومی به ویژه سوداگران مرگ با 
جدیت برخورد می کند و اجازه نمی دهد که جامعه از سوی 
این افراد نا امن شود. پلیس مبارزه با مواد مخدر البرز آمادگی 
کامل در خصوص جمع آوری معتادین متجاهر را در هر نقطه 
از سطح استان را به محض اعلام ظرفیت از سوی دستگاه 
های مسئول را دارد. با توجه با اعلام ستاد ملی مبارزه با 
کرونا مبنی بر بازگشایی مدارس و دانشگاه ها اولویت پلیس 
برخورد قاطع و مستمر با خرده فروشان و توزیع کنندگان مواد 

مخدر در اطراف مراکز اموزشی است.

۱۰ انتظار اعلامکرد: البرز فرهنگیان دانشگاه پردیسهای مدیرامور
سالهجانماییدانشگاهفرهنگیاننیازمندنگاهدولتسیزدهمدرسفرریاست

جمهوریبهایناستاناست.
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فرهنگی
»سالبوتامول« از جشنواره استرالیا دیپلم افتخار گرفت

 changing face international فیلم کوتاه »سالبوتامول« به کارگردانی و تهیه کنندگی عقیل بهرامی برنده دیپلم افتخار
film festival شد. این فیلم، به کارگردانی عقیل بهرامی در شرایط همه گیری کرونا در جهان، در سال گذشته پس از اتمام 
مراحل فنی آماده ارسال به جشنواره های جهانی شد. »سالبوتامول« نوشته فرهاد مهرخیرانی با نگاهی به زندگی یک زوج 
جوان تئاتری تولید شده و هم اکنون موفق به دریافت دیپلم افتخار جشنواره جهانی changing face استرالیا شده است. 

گردشگری

در نوزور 1401؛

تهران در میان 10 استان 
بیشترین اقامت مسافران 

به  نسبت   ۱۴۰۱ نوروز  در  رسمی  اماکن  در  مسافران  اقامت 
دوسال قبل از کرونا رشد ۶۷ درصدی را نشان می دهد و تهران 
برای نخستین بار در ۴۳ سال اخیر با ثبت بیش از ۶۰۰ هزار نفر 
شب اقامت در میان ۱۰ استان بیشترین اقامت مسافران نوروزی 
قرار گرفت. به گزارش »دنیای هوادار«، نوروز با همه جذابیت و 
شلوغی هایش به پایان رسید آنچه این روز بیشتر به چشم می 
آید، آمار و ارقامی است که بعد از دوسال کرونایی اعلام می شود؛ 
بیش از ۵۰ میلیون نفر شب اقامت و رشد ۶۷ درصدی اقامت، رشد 
۳۰۰ درصدی سفرهای دریایی، افزایش ۲۵۴ درصدی پروازهای 
خارجی نسبت به سال قبل، رشد ۱۰۰درصدی پایگاه های امداد و 
نجات و آمارهای تردد جاده ای و ریلی، اقامت و همچنین بازدید 
از اماکن تاریخی و موزه ها به تفکیک هر استان، نشان می دهد 
با فروکش کردن کرونا چرخ گردشگری و سفر هم در کشور به 
راه افتاده است. این در حالی است که پلیس راهور ناجا اعلام 
کرده است »از ۲۵ اسفند ۱۴۰۰ تا ۱۳ فروردین ۱۴۰۱ در مجموع ۵ 
میلیون و ۵۰۰ هزار نفر از تهران خارج شدند.این آمار کاملا دقیق 
است و پلاک های شهر تهران و مالکان خودروهایی با شماره تلفن 
همراه مخصوص تهران به صورت رسمی ثبت شده است« که 
نسبت به سال گذشته رشد ۲۲ درصدی را نشان می دهد. پرهام 
جانفشان مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان تهران می گوید: تهران در نوروز سال های گذشته کمترین 
درصد سطح اشغال مراکز اقامتی را نسبت به میانگین سالانه خود 
داشته است، اما در ایام نوروز ۱۴۰۱ مراکز اقامتی میانگین سطح 
اشغال بالای ۸۵ درصدی را تجربه کردند که با جمع بندی آمار و 
اعلام جامعه حرفه ای هتل ها، هتل آپارتمان ها، و پانسیون های و 
مراکز اقامتی تهران، بیش از ۶۰۰ هزار نفر شب اقامت از ۲۶ اسفند 

۱۴۰۰ تا ۱۳ فروردین ۱۴۰۱ در استان تهران ثبت شده است.

تجسمیسینماجعبۀ جادویی

کارآگاهِ محبوب قصه ها، شرلوک هلمز، با دو سریال جدید به دنیای سرویس های 
استریم می آید. به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از هالیوود ریپورتر، سرویس پخش 
اینترنتی فیلم و سریال اچ بی او مکس دو سریال از روی شخصیت کارآگاه محبوب 

داستان های سر آرتور کانن دویل، را در دست ساخت دارد.
رابرت داونی جونیوز که در در دو فیلم شرلوک هولمز )۲۰۰۹( و شرلوک هلمز: بازی 
سایه ها )۲۰۱۱( به کارگردانی گای ریچی، نقش شرلوک هولمز را بازی کرد، در کنار 
لیونل وایگرام که تهیه کنندگی هر دو فیلم را برعهده داشت، مدیر تولید این دو 

پروژه خواهد بود.
این پروژه های تلویزیونی در حال حاضر در مراحل ابتدایی تولید هستند و هنوز روشن 
نیست که آیا داونی نقش شرلوک هلمز را در آن ها تکرار خواهد کرد یا نه. همچنین 
تاکنون جزئیات بیشتر درباره این دو سریال از جمله ارتباط احتمالی موجود میان 
آنها اعلام نشده است. اخبار ساخت دنیای تلویزیونی شرلوک هلمز با توجه به رقابت 
کنونی میان سرویس های استریم چندان غافلگیرکننده نبود؛ این روزها شرکت های 
رسانه ای که برای جذب دلارهای مشترکان و جلب توجه مخاطبان سخت در رقابتند، 
برای ساخت مجموعه هایی با مخاطبان حاضر و آماده و طرفداران قدیمی، به سراغ 

سوژه های معروف و شناخته شده رفته اند.

معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و رئیس سازمان سینمایی کشور طی حکمی مجتبی 
امینی را به سمت دبیر چهل و یکمین دوره جشنواره بین المللی فیلم فجر منصوب کرد. 
در حکم »محمد خزاعی« آمده است: نظر به تجربه و تعهد، جنابعالی را به سمت دبیر 
چهل و یکمین دوره جشنواره بین المللی فیلم فجر منصوب می نمایم. امید است با اتّکاء 
به پروردگار متعال و با عنایت به افق های ترسیم شده در نقشه گام دوم انقلاب اسلامی 
و راهبردهای کلان سازمان سینمایی مبتنی بر رویکرد »قانون گرایی، استانداردسازی و 
عدالت محوری« با سرلوحه قرار دادن سه ضرورت اجتناب ناپذیر سینمای ایران »اخلاق، 
آگاهی، امید« ضمن همراهی با اهالی فرهیخته سینما، منتقدان و اصحاب رسانه، جوانان 
متعهد و با دانش؛ و با توجه به اصل صرفه جویی و اجتناب از هر گونه تشریفات زائد 
و بهره گیری از تجارب ارزشمند گذشته و ظرفیت سینمای ایران در برگزاری رویدادِ فجر 
سینمای ایران همزمان با فجر انقلاب اسلامی موفق باشید. مجتبی امینی پیش از این 
مشاور رییس و معاونت فرهنگی سازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران، مدیر عامل 
موسسه فرهنگی هنری شهید آوینی، دبیری سه دوره جشنواره فیلم کوتاه سما، دبیر دو 
دوره جشنواره چهل چراغ، عضو اتحادیه تهیه کنندگان سینما، تهیه کننده، مجری طرح 
و مدیر تولید بیش از ۲۰ فیلم سینمایی از جمله چراغ های ناتمام، بدون مرز، به تهران 

خوش آمدید، آفریقا، شکارچی شنبه و سریال تلویزیونی گاندو ۱و ۲، بوده است.

یک نقاشی فراموش شده از میکل آنژ که سه سال پیش پس از بیش از ۱۰۰ سال کشف 
شد، در پاریس به فروش گذاشته می شود.

حراجی کریستیز دیروز )سه شنبه، ۱۶ فروردین( از حراج یک نقاشی کمتر دیده شده از 
میکل آنژ، نقاش معروف دوره رنسانس، خبر داد. این نقاشی که در سال ۲۰۱۹ کشف 
شد، ماه آینده به مزایده گذاشته شده و پیش بینی می شود به قیمت ۳۳ میلیون 

دلار به فروش برسد.
نقاشی مرد جوان برهنه در محاصره دو شخص به عنوان یکی از معدود آثار میکل آنژ 
که هنوز جزئی از مجموعه های خصوصی هستند، در سال ۱۹۰۷ در پاریس به فروش 
رسید و تا سال ۲۰۱۹ که یکی از کارشناسان کریستیز آن را شناسایی کرد، عمدتا 

فراموش شده بود.
این نقاشی یکی از آثار اولیه میکل آنژ در اواخر قرن پانزدهم است و در آن چهره مردی 
بازآفرینی شده است که اولین بار در دیوارنگاره غسل تعمید نو ایمانان از مازاتچو 
به تصویر کشیده شد. استین آلستین )Stijn Alsteens(، رئیس بین المللی بخش 
نقاشی های اساتید دوران قدیم، درباره اهمیت این اثر می گوید: به گمانم این نقاشی 
یکی از هیجان انگیزترین اکتشافاتی است که پس از یک مدتی طولانی در حوزه 

نقاشی های اساتید دوران قدیم اتفاق افتاد.

تهیهکنندۀ»گاندو«،دبیرچهلویکمین
جشنوارهفیلمفجرشد!

نقاشیفراموششده
میکلآنژحراجمیشود

ساختدنیایتلویزیونی
»شرلوکهلمز«کلیدخورد

میراث فرهنگی

اکران

استرداد سفال عصر مفرغ از فرانسه؛

اشیاء تاریخی به وطن بازگشت

»لامینور«مهرجوییفیلمجدیدسینماهامیشود

میراث فرهنگی،  وزارت  موزه های  کل  اداره  سرپرست 
گردشگری و صنایع دستی گفت: 29 شی تاریخی شامل 
ظرف سفالین از عصر مفرغ که در خلال جنگ جهانی 

دوم از ایران خارج شده بود از فرانسه بازگردانده شد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، مرتضی ادیب زاده 
در با اعلام این خبر اظهار داشت: پس از بازگشت ۵۱ 
قطعه آجر لعابدار بوکان از کشور سوئیس، این دومین 
پرونده در ماه های اخیر بود که با هماهنگی اداره کل 
به  دیپلماسی  دستگاه  پی گیری  و  و همکاری  موزه ها 

کشور برگشت داده شدند.
درباره  فرهنگی  میراث  وزارت  های  موزه  کل  مدیر 
نمایشگاه اشیا تاریخی استردادی از فرانسه توضیح داد: 
۲۹ شی ء استردادی شامل ظرف سفالی لوله دار متعلق 
به دوره آهن اول، پیکرک های سفالی دوره عیلام میانه، 
ظرفی از جنس قیر طبیعی دوره عیلام میانه، پیکرک 
سفالی دوره اسلامی، دوات سفالی لعابدار دوره سلجوقی، 
بشقاب سفالی دوره اشکانی است. قدیمی ترین شی ء، 

یک قطعه سفال دوره عصر مفرغ است که حدود پنج 
هزار سال قدمت دار.د.

وی خاطرنشان کرد: این اشیاء در خلال جنگ جهانی دوم 
توسط یکی از افسران نظامی کنسولگری فرانسه، از ایران 
خارج شده بودند که با تلاش های رایزن فرهنگی ایران در 

پاریس تحویل سفارت شده و به ایران بازگشتند.
ادیب زاده گفت: در اداره کل موزه ها یک بخش تخصصی 
داریم که موضوع  استردادی  پرونده های  پیگیری  برای 
قاچاق اموال فرهنگی تاریخی را پیگیری می کند. همچنین 
سفارتخانه ها  فرهنگی  رایزن های  و  اینترپل  پلیس  با 
هماهنگی می کنیم و امیدواریم بتوانیم پرونده هایی که 

باز هستند را به نتیجه برسانیم.
از  بخشی  کرد:  خاطرنشان  موزه ها  کل  اداره  سرپرست 
این آثار استردادی پس از نمایش در موزه ملی ایران، 
در همین موزه و تعدادی نیز به موزه رضاعباسی منتقل 

می َشود.
گفتنی است، نمایشگاه اشیای استردادی از کشور فرانسه 

با حضور   - فروردین ماه ۱۴۰۱   ۱۷ - روز چهارشنبه  ظهر 
سعید اوحدی معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی و مدیرکل 
همکاری های فرهنگی و امور ایرانیان خارج از کشور در 

موزه ملی ایران طی آیینی افتتاح شد.
پایان  تا  فرانسه  کشور  از  استردادی  اشیای  نمایشگاه 
فروردین ماه در موزه ملی ایران میزبان علاقه مندان است.

یک پخش کننده و سینمادار با ابراز امیدواری از بهتر شدن 
وضعیت اکران در ادامه سال گفت: فیلم »لامینور« را برای 
اکران عید فطر آماده می کند. در حال حاضر چند فیلم از جمله 
»لامینور« داریوش مهرجویی و »طلاخون« ابراهیم شیبانی 
آماده نمایش هستند که »لامینور« را برای عید فطر در نوبت 

اکران داریم.  »لامینور« - آخرین ساخته داریوش مهرجویی - 
در روزهای آخر سال گذشته و پس از حذف توسط سازمان 
سینمایی )به دلیل تمدید نشدن پروانه نمایش( از اکران 
نوروزی با حاشیه های زیادی مواجه شد و اظهارنظرهای 
کارگردان و تهیه کننده اش )مهرجویی و درمیشیان( برای 

مدتی در صدر خبرهای سینمایی بود. این حاشیه ها منجر 
به صدور بیانیه های حمایتی از سوی صنوف و چهره های 
سینمایی هم شد اما در نهایت با تمدید دوباره مجوز از 
سوی شورای پروانه نمایش، اعلام شد که این فیلم در هر 

زمانی که صاحبانش بخواهند امکان اکران دارد.
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ورزشی
سرپرست روابط عمومی وزارت ورزش و جوانان منصوب شد

»سید حمید سجادی« در حکمی محسن معتمدکیا را به عنوان سرپرست روابط عمومی وزارت ورزش و جوانان 
منصوب کرد. معتمدکیا از سال 82 کار رسانه ای خود را آغاز کرده و در این سالها در رسانه های مختلفی به 
عنوان خبرنگار، دبیر و سردبیر فعالیت داشته است. او چهار سال هم مسئولیت رسانه ای تیم ملی فوتبال را 

برعهده داشت.

مورخ   3628 وكالتنامه  بموجب  کوثری  علی  آقای 
1400/11/14 دفتر 227 ماهدشت از جانب هادی حقیقی 
ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه تصديق شده اعلام 
آپارتمان  ششدانگ  مالکیت  سند  که  است  نموده 
به مساحت 85/43 متر مربع قطعه 144  مسکونی 
تفکیکی واقع در طبقه ۱ سمت شمال غربی بلوک ۷ 
به شماره 12161 فرعی از ۹ اصلی مفروز از پلاک 11607 
فرعی جزء حوزه ثبتی ناحیه دو کرج به نام ساختمان 
آويژه گستر ثبت و سند گردید و برابر سند قطعی شماره 
۱۸۰۸ مورخ 1399/12/28 دفتر 227 کرج به متقاضی 
منتقل شده . به علت السهل انگاری مفقود گردیده و 
تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده است. لذا 

مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی به ماده ۱۲۰ آئین 
نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود تا چنانچه 
کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام 
معامله نسبت به ملک مذکور باشد از تاریخ انتشار این 
آگهی به مدت ده : روز اعتراض خود را ضمن ارائه اصل 
سند مالکیت به این اداره تسلیم تا وفق مقررات عمل 
گردد بدیهی است چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراضی 
واصل نشود و یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه 
نگردد سند مالكيت المثنی طبق مقررات به متقاضی 

تسلیم خواهد شد.965ف
مهران رشیدی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک 
ناحیه دو کرج - از طرف محمد ابراهیم بحیرایی

شماره ۲۵۶۶۶  وکالتنامه  ارائه  با  اسماعیلی  تینا  خانم 
مورخ 1400/10/11 دفترخانه ۱۰۵۷ تهران ضمن تسلیم دو 
برگ استشهادیه تصدیق شده اعلام نموده است که سند 
مالکیت دو دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین به 
مساحت ۱۲۳۹ متر مربع قطعه ۳ تفکیکی به شماره ۵۰۳ 
فرعی از ۱۴۲ اصلی مفروز از پلاک ۴۶ فرعی از اصلی مذکور 
واقع در اراضی حوزه ثبتی شهرستان کرج به شماره چاپی 
۲.۵۴۶۸۷۱ مورد ثبت صفحه ۳۱۹ جلد ۴۸۸ بنام اصغر 
فرساد صادر شده که ایشان بموجب دادنامه حصر وراثت 
۱۶۵۲ مورخ 86/12/28 شعبه ۱۲۹ دادگاه حقوقی تهران 
فوت شده و وراث حين الفوت محمود و فروغ و زهره 
فرساد )فرزندان و بی بی رقیه کیوانی )همسر( میباشند 

مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده 
است لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی به ماده 
۱۲۰ آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود تا 
چنانچه کسی مدعی وجود سند مالكيت نزد خود ویا انجام 
معامله نسبت به ملک مذکور باشد از تاریخ انتشار این 
آگهی به مدت ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه اصل 
سند مالکیت به این اداره تسلیم تا وفق مقررات عمل گردد 
بدیهی است چنانچه ظرف مدت مقرراعتراضی واصل نشود 
و یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نگردد سند مالکیت 
المثنی طبق مقررات به متقاضی تسلیم خواهد شد. 980ف
فریدون شیاسی دهسوری - سرپرست اداره ثبت اسناد و 
املاک ناحیه سه کرج - از طرف حسین رضا نوری شاد

آگهیفقدانسندمالکیتآگهیفقدانسندمالکیت

دیدگاه

»اینجا« باید فرزند خصال خویشتن باشی؛

علی دایی؛ نماد غرور و افتخار ایرانی 
یک روز  قطر  در  ایران  سفیر 
پیش از قرعه کشی جام جهانی 
در توییتی با مضمونی عجیب 
نوشت: »فردا قرعه کشی جام 
علی  می شود،  برگزار  جهانی 
ایران  فوتبال  اسطوره  دایی 
منم  خود  هم هست ضمنا 
هستم!« البته شنیده می شود 
که جناب سفیر از علی دایی خواسته کرواتش را قبل از رفتن 
روی سن در آورد که دایی شدیداً با او برخورد کرده و مسائلی 
زمانی دیگر موکول  به  را  آن  بررسی  این دو گذشته که  بین 

خواهیم کرد. 
بله جناب سفیر محترم! اینجا باید نامِ علی دایی را کنار 
اسمت قرار دهی تا دیده شوی، چرا که از سفارش پذیری 
خبری نیست. ۸ اسطوره فوتبال از بین ۸ میلیارد انسان روی 
زمین انتخاب شده اند که یکی از آن ها علی دایی ماست. 
همان فردی که دوستان و همفکرانِ شما تنها به دلیل انتقاد 
از کیفیتِ نازلِ صنعت خودروسازی کشور از فوتبالِ ایران به 

راحتی حذفش کردند.
که  چرا  ندارد،  جایگاهی  ایران  فوتبال  در سیستم  همانکه 
کروات می زند و بلد نیست همانندِ احسان اصولی مردم را 
به جان هم بیندازد و بانوان را پشتِ دربِ ورزشگاه با بازی 
بلیط های فروخته شده آواره کند. اینجا جایی برای سفارسی ها 
نیست که با یک تلفن روی صندلی بزرگی بنشینند که برایشان 
خیلی بزرگ است. اینجا حتی اگر یکی از بالاترین مقام های 
دیپلماسی مملکتکشور هم باشی باید در توییت خود بنویسی 
علی دایی هست، منم هستم! چون اگر اسمِ امثالِ علی دایی 

نباشد شما هم در اینجا دیده نمی شوید.
بله! علی دایی با تلاش و شایستگی به این جایگاه رسیده، برای 
همین است، تمام غرور و افتخار ایرانی ها در رفتار و گفتارش 
وقتی روی استیج آمد نمایان بود. او عزت و اعتبار ایرانیان را 
روی سن فریاد زد و همه نامداران ورزش و فوتبال بابت این 
افتخار به علی دایی تبریک گفتند و در یک نقطه اتفاق نظر 
دارند، اینکه علی دایی نماد غرور و افتخار ایرانیان در مراسم 

قرعه کشی جام جهانی بود.
فوتبال  دنیای  در  شده  شناخته  و  محبوب  آن قدر  شهریار 
در  و... حتی  لوتارماتیوس  و  کافو  بزرگانی مثل  است که 
به  و  می گیرند  سلفی  عکس  او  با  هم  استراحت کردنش 

احترامش ایستاده دست می زنند.
با  را  برترین  ها  شایستگی  معیارِ  براساس  فیفا  اینجا  بله! 
احترام تمام دعوت می کند. اینجا رییس گروه خودروسازی 
که نقش ماشین جنگی را برای قلع و قمع مردم در دست 
گرفته نمی تواند با یک امضاء آن هم به صورت دستوری از 
بالا علی دایی را از سایپا برکنار کند... اینجا فامیل بازی و 
سفارش پذیری جایی ندارد، اینجا خواهرزاده فلان نماینده بودن 
امتیاز نیست، اینجا تنها به شایسته ترین ها امتیاز می دهند نه 
سفارش شده ها... بله! اینجا باید فرزند خصال خویشتن باشی....

گزارش

در انتظارِ درخششِ طوفانِ زرد با هدایتِ »محرم«؛

برای اثباتِ شایستگی ها در آسیا

قهرمانی  مسابقات  در  که  سپاهان  مبارکه  فولاد 
با  از جایگاه رفیعی برخوردار بوده و  باشگاه های آسیا 
برای  آسیایی  بیستم، سهمیه  لیگ  در  نایب  قهرمانی 
دریافت  سهمیه،  از  مهم تر  و  قطعی  اصفهان  نماینده 
مجوز آسیایی را کسب نموده است؛ چرا که به واسطه 
سخت گیری کنفدراسیون فوتبال آسیا، باشگاه هایی که 
نتوانستند مجوز آسیایی کسب کنند، از شرکت در لیگ 
قهرمانان آسیانیز محروم ماندند که دو تیم استقلال و 
پرسپولیس مشمول این قانون شدند تا از چهار سهمیه 
ایران در این رویداد، تیم فولاد مبارکه سپاهان و فولاد 
خوزستان، دو نماینده فوتبال ایران در این فصل حضور 

داشته باشند. 
رقابت های فصل جدید لیگ قهرمانان آسیا به صورت 
متمرکز در عربستان برگزار می شود و میزبانی گروهD که 
در آن تیم سپاهان با تیم های الدحیل قطر، پاختاکور 
ازبکستان و التعاون هم گروه است، به کشور عربستان 
مبارکه  فولاد  تیم  کاروان  که  شده  واگذار  سعودی 
اصفهان دو روز قبل با هواپیمای چارتر راهی شهر بریده 

این کشور شد تا آماده مصاف با حریفان شود.
طوفان  به  که  سپاهان  حضور  سیزدهمین  بهانه  به 
شما  با  درخشان  پرونده ای  با  دارد  شهرت  آسیا  زرد 
استقلال  تیم های  غیاب  در  بی تردید  هستیم:  همراه 
علاقه مندان  اکثر  چشم  بگوئیم  اگر  پرسپولیس  و 
به فوتبال و حریفان آسیایی به سپاهان و دیدارهای 
گروه D دوخته شده است سخنی به اغراق نگفته ایم. 
مسابقات قهرمانی باشگاه های آسیا میدان بزرگی است 
که اهالی فوتبال منتطرند تا ثمره تلاش های خود را در 
این میدان نشان دهند. شاید به جراُت بتوان گفت این 
مسابقات علی رغم اهمیت بالایی که دارد کم از صعود 

به جام جهانی نیست. 
لیگ  در  حضور  دوره  دوازده  سابقه  سپاهان  تیم 
تیم  این  حضور  سیزدهمین  و  دارد  را  آسیا  قهرمانان 
از روز پنجشنبه آینده رقم خواهد خورد. طلایی پوشان 
آسیا  باشگاهی  رقابت های  در  ادواری که  در  اصفهانی 
شرکت داشتند، سه بار از مرحله گروهی صعود کرده اند 
که یک بار فینالیست  شدند، هر چند مأموریت آن ها در 
آسیا نیمه تمام ماند و در یک قدمی، در حسرت جام 
قهرمانی ماندند و به نایب قهرمانی بسنده کردند که کم 

از قهرمانی نبود.
تیم فولاد مبارکه سپاهان که با محرم نویدکیا بعنوان 
به  پای  بیست و یکم  لیگ  رقابت های  در  مدعی  تیم 
میدان گذاشت، اما در میانه های فصل از کورس قهرمانی 
فاصله گرفت  و در حال حاضر با توجه به اختلاف امتیاز 
زیادی که با استقلال صدرنشین جدول پیدا کرده است، 
شانسی برای کسب مقام قهرمانی ندارد و از جام حذفی 
تنها  آسیا  قهرمانان  لیگ  اینک  نگرفت.  نتیجه ای  نیز 
برای  نویدکیا،  و محرم  تیم سپاهان  روی  امید پیش 
راه  کنیم  قبول  باید  که  است  هواداران  رضایت  جلب 

سختی را پیش رو دارد.
محرم نویدکیا در سال 2007 تحت عنوان کاپیتان با تیم 
سپاهان به مقام نایب قهرمانی آسیا دست پیدا کرد و 
حالا در جایگاه سرمربی امیدوار است بار دیگر این اتفاق 
رخ دهد و این عنوان تکرار شود، اتفاقی که قدری دشوار 
و سخت است اما غیر ممکن و دور از دسترس نیست. 
در لحظاتی که مشغول نگارش این مطلب هستم، تنها 
است  تیم سپاهان  دشوار  بازی های  مورد  در  ذهنیتم 

و  کند  آبروداری  فوتبال کشورمان  برای  امیدواریم  که 
به یاری خدا اتفاقی بیفتد تا وجاهت فوتبال ایران در 

آسیا حفظ شود.
اشاره  بارها  و  بارها  و  پیشترها  که  همان طور  البته 
و  نمی توان  کشور  باشگاه های  فوتبال  از  داشتیم، 
نباید انتظارات زیادی داشت زیرا خودمان به خوبی با 
حقایق موجود آگاهی داریم و می دانیم توان فوتبال 
هر باشگاهی چقدر است، لذا همین قدر که به مرحله 
باید  یابیم  راه  فینال  یابه  و  کنیم  صعود  نیمه نهایی 
بالا  را  کلاهمان  کنونی  مقطع  در  و  باشیم  خوشحال 
بیندازیم، چرا که این  را »منطق« می گوید و حسابش با 

احساس و تعصب جداست.
عنوان  با  نو  سال  آغازین  روزهای  در  نویدکیا  محرم 
سرمربی تیم فولاد مبارکه سپاهان، در لیگ قهرمانان 
آسیا شرکت کرده است اما از آنجایی که عملًا فرصتی 
برای پیاده  کردن طرح و برنامه های تاکتیکی تیمش را 
نداشته است، در صورت عدم نتیجه گیری مطلوب نباید 
عملکرد تیم سپاهان به حساب این مربی جوان نوشته 

شود؛ اما امکان هم دارد در این دوره رقابت ها شرایط 
بگونه ای باشد و نویدکیا با خلاقیت و تجربه و شناختی 
که از مسابقات آسیایی دارد و با توجه به شرایط برگزاری 
مسابقات به صورت متمرکز، تیمی را روانه میدان کند 
که از آمادگی روحی و روانی و جسمی بهتری برخوردار 

باشند و از حریفان امتیاز بگیرند.
تیم های  با  دوازده بار  تاکنون  اصفهانی  طلائی پوشان 
برد و شش  آن شش  نتیجه  کرده اند که  دیدار  قطری 
باخت بوده و در مصاف با تیم الدحیل که پیش تر با 
نام لخویا شناخته می شد، یک برد و یک باخت کسب 

داشته است.
عملکرد سپاهان در مصاف با تیم های ازبکستانی نیز 
در دیدار  بوده که  باخت  پنج  برد، دو مساوی و  چهار 
با تیم پاختاکور ازبکستان یک برد و یک باخت را در 

کارنامه دارد.
از بین تیم های هم گروه، سپاهان بیشترین مصاف را با 
عربستانی ها داشته که حاصل آن یازده  برد، ده باخت 
این عملکردها  بوده است که مجموع  پنج مساوی  و 
نشان می دهد تیم اصفهانی برای صعود از گروه چیزی 
از دیگر حریفان کم ندارد. اگر بخواهیم کاملا منصفانه 
به این موضوع نگاه کنیم، باید اذعان داریم که آبروداری 
در عربستان ارتباط مستقیم و تنگاتنگی بانام واعتبار 

محرم نویدکیا و تیم سپاهان دارد. 
این مطالب را در شرایطی به نگارش در می آوریم که 
انصافاً از روزی که محرم سکان رهبری و هدایت تیم 
گرفته  دست  به  را  سپاهان  مبارکه  فولاد  صاحب نام 
تحولی در این تیم پدید آورده و از همه مهم تر رفته 
رفته درفضای موجود جا افتاده و تجربه مربیگری پیدا 
کرده است و می تواند بهترین بهره را از این رقابت ها 
کسب کند، به همین خاطر اذعان می کنیم که نویدکیا 
باید حفظ و حمایت شود تا بار دیگر طلایی پوشان به 
روزهای درخشان و در واقع »بازگشت به سال های دهه 
۸۰ » را تجربه کنند. تجزیه و تحلیل اتفاقات وحوادث 
این دوره مسابقات جام قهرمانی باشگاه های آسیا را به 

بعد از پایان رقابت های آسیایی موکول می کنیم. 
اما جدای آنچه که ذکر شد و آنچه که وجود دارد این 
است که در حال حاضر فوتبال ایران یکی از قطب های 
برگزیده آسیا و جهان است و باید با تمام وجود مدافع 
اعتبار و حیثیت فوتبال کشورمان باشیم وبا قدرت در 
مقابل حریفان ظاهر شویم. نماینده شایسته اصفهان در 
اولین بازی )روز پنجشنبه ۱۸ فروردین ماه ۱۴۰۱( با تیم 
پاختاکور ازبکستان خواهد بود و در ادامه نیز با تیم های 
رقابت های  کرد.  دیدار خواهد  التعاون  و  قطر  الدحیل 
دور برگشت این گروه نیز با فاصله های چهار روزه از سر 
گرفته می شود و سپاهان یک بـار دیگر بـا تیم های 

همگروهش دیدار خواهد کرد.

سیدرضا فیض آبادی

اصغر قلندری نویسنده و روزنامه نگار

  نویسنده و روزنامه نگار
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ورزشی

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار

داستان جلد

رقابت های کشتی آزاد و فرنگی قهرمانی اروپا بدون حضور 
مدعی اصلی قهرمانی هر دو رشته یعنی روس ها برگزار شد. 
در غیاب روس ها که فعلا تمام فعالیت های بین المللی 
ورزشکاران این کشور از سوی مجامع جهانی تعلیق شده، 
کشتی گیران جمهوری آذربایجان و ترکیه فرصت پیدا کردند 
تا موقعیت و جایگاه خود را در قاره اروپا تحکیم بخشند. 
اینکه آیا با شرایط موجود و ادامه درگیری این کشور با 
اوکراین احتمال حضور کشتی گیران آنها در میدان جهانی 
نیز منتفی خواهد شد، هنوز مشخص نیست اما همین قدر 
کشورهای  بخصوص  اروپایی ها  که  کرد  اذعان  می توان 
صاحب کشتی چون گرجستان، آذربایجان و ترکیه عزم خود 
را جزم کرده اند تا با تلاش بیشتر جای خالی روس ها را 

در رقابت های بین المللی پیش رو پر کنند. آن ها در 
کمال آرامش و دقت برنامه های آماده سازی خود را 

پیگیری و سعی می کنند فضا را برای تفاهم در 
میان نیروهای خودی آماده کنند.

و  آزاد  کشتی  ملی پوشان  راستا  همین  در 
فرنگی ما نیز بزودی راهی مسابقات قاره 
از  دیگر  یکبار  تا  شد  خواهند  مغولستان 
قله قهرمانی آسیا بالا بروند. آوردگاهی که 
کشتی ایران بارها در آنجا پیروز بوده و تکرار 
این پیروزی چندان دور از دسترس به نظر 

نمی رسد با این وصف نمی توان نگرانی ها از 
موقعیت کشتی کشورمان در آینده را پنهان کرد. 

در راستای این نگرانی و بیم از بروز مشکلات در 
عرصه ورزش اول بارها به متولیان امر هشدار داده ایم 

اما از آنجایی که تفکر حاکم در فدراسیون مفهوم نقد و 
کنکاش به منزله مخالفت تلقی می شود لذا گوش شنوایی 
نبوده تا علاج واقعه قبل از وقوع کند. بارها هشدار داده ایم 
که از جیب خوردن بی آنکه اندیشه جایگزینی داشته باشیم، 
صاحب ثروت افسانه ای چون قارون را هم گدا خواهد کرد 
چه برسد به کسانی که مدام از نداری و مشکلات مالی داد 
سخن در می دهند و تیغ زبان به سمت و سوی مسئولین 

بالاتر بر می کشند. 
باور کنید با روند موجود و سیاست حاکم بر ورزش کشور 
نه تنها تهران و البرز و خراسان بلکه عنقریب در مازندران و 
خوزستان هم با آن همه استعداد و پشتوانه دچار قحطی 
کشتی گیر خواهیم شد. ما هم با قهرمان و مربی بزرگی 
چون اکبر فلاح و دلسوزانی چون او، همداستانیم که کشتی 
تهران نسبت به گذشته پسرفت داشته و انتظارات را برآورده 
نمی کند اما براستی این کم و کاستی ها تنها مختص تهران 
است یا استان های دیگر نیز با وضعیت مشابه و حتی 
بسیار بدتر از آن دست به گریبان و به اصطلاح، حال و 
روز خوبی ندارند. با توجه به سیاست های جاری در عرصه 
ورزش و فدراسیون، غیر از این هم نباید انتظار داشت. 

بنابراین تنزل جایگاه کشتی برخی استان ها با کنار گذاشته 
شدن یک یا چند نفر رییس هیات حل نمی شود بلکه برای 
بهبود شرایط ورزش اول و ترسیم نقشه راه آینده، نیاز به 
همگرایی، برنامه ریزی و هدفگذاری مناسب داریم. اینکه 
تصور کنیم مثلا با کنار گذاشتن برخی روسای شاخص و 
گوش شکسته هیات های مطرح می توان شاهد پیشرفت 
و ترقی یکباره کشتی در استان های مربوطه بود، عین 
تجربه  با  و  شاخص  چهره های  اگر  است.  خوش خیالی 
کشتی در مقام رییس هیات نتوانند کباده کش گود کشتی 
باشند اسلاف آنان هرگز نخواهند توانست عملکرد بهتری 
از خود نشان دهند مگر در موارد استثنا و تحت شرایط 
این نیست که  خاص. پشتوانه سازی و اصلاح ساختار 
دلمان را به کسب چند مدال جهانی بزرگسالان خوش کرده 
و از این رهگذر در بوغ تبلیغات خود و اطرافیان بپردازیم. 
از  را  باید به هوش باشیم که چنین ساده انگاری ها ما 

پشتوانه سازی و آینده نگری غافل کند. 

کتمان نمی توان کرد که زنگ خطر مشکلات آینده کشتی 
مدت هاست به صدا در آمده و چراغ این ورزش ملی در 
بسیاری مناطق رو به افول نهاده. این روند منحصر به تهران، 
خراسان، قزوین و مناطق دیگر نیست بلکه گریبان اغلب 
استان ها را گرفته و فروغ دوباره این چراغ جز با صرف 
هزینه های لازم، امکانات کافی و از همه مهمتر برنامه ریزی 
مناسب میسر نمی شود. اگر بتوان چنین امکان و  پتانسیلی 
را فراهم ساخت امیدی به بهبود اوضاع وجود دارد در غیر 
این صورت سرعت پسرفت و تنزل همچنان فزونی خواهد 

گرفت. 
فرض کنیم به هر دلیل ممکن، تعداد معدود روسای گوش 
شکسته هیات ها نیز کنار گذاشته شدند و جای آنها را 
افراد ناشناس گرفتند آیا در اصل موضوع تغییری ایجاد 
و بلافاصله نهال کشتی به بار می نشیند؟ آیا بهتر نیست 
متولی امر توسعه و تقویت کشتی جای اینکه تماشاگر 

معرکه و منتقد وضعیت موجود باشد در قبال مشکلات 
احساس وظیفه کرده و دامن همت به کمر بزند؟

یکی از وظایف متولیان فدراسیون های ورزشی از جمله 
فدراسیون کشتی در مقام مخاطب این نوشتار آن است 
و  زحمتکش  و  تلاشگر  نیروهای  بین  کنند  تلاش  که 
دست اندرکاران هیات های استانی فضای تفاهم و همدلی 

ایجاد و آنان را در مسیر پیشبرد اهداف متحد سازند.
بدیهی است این مهم در صورتی تحقق پیدا می کند که 
مسئولین فدراسیون به جای انتقاد از زیر مجموعه های 
خود خصوصاً روسای هیات های استانی راهبرد مشخصی 

را برای گسترش رشته ورزشی مورد نظر تعریف کنند. 
اگر قرار باشد سیستمی به جای ترسیم فضای آرامش و 
اطمینان، منشا کشمکش، حاشیه و اختلاف باشد چگونه 
می توان امید به بهبود اوضاع داشت؟ اطمینان داشته 
باشید در چنین فضایی تغییر روسای هیات ها بی آنکه 
راهبردی مشخص و دقیقی در ورای آن ترسیم شده باشد 
راه به جایی نخواهد برد. افراد به تنهایی نمی توانند در 
مجموعه های تحت نظر خود تحول ایجاد کنند مگر اینکه 
مطابق برنامه کلی و در مسیر مشخص گام بردارند. در حال 
حاضر فدراسیون کشتی و فراتر از آن تشکیلات ورزش 
کشور فاقد چنین مسیر و هدف مشخص است با 
چنین اوضاعی، متهم کردن یک بخش از کارگزاران 
به کم کاری و اهمال، تمام ماجرا نیست بلکه 
باید ابعاد مشکلات به درستی سنجیده شده و 
راهکار اصولی در قبال آن ترسیم شود. یکی از 
مشکلات امروز در ورزش ما افتراق نیروهای 
خلاق و توانمند است که به جای حمایت 
و همکاری با یکدیگر در مسیر مخالف گام 

بر می دارند.
چه کسانی جز متولیان مربوطه می توانند 
و  اتحاد  به  را  دودستگی ها  و  اختلافات 
یکپارچگی تبدیل کنند؟ با این وجود متولیان 
ورزش و فدراسیون ها نه تنها تلاش نمی کنند 
بین نیروهای تلاشگر اما مخالف تفاهم ایجاد کنند 
بلکه در مواردی بر آتش اختلافات می دمند تا به اهداف 
کارگزاران  وظایف  جمله  از  کنند.  پیدا  دست  نظر  مورد 
بین  تفاهم  ایجاد  راستای  در  تلاش  کشتی  فدراسیون 
روسای هیات های استانی و منتقدین آنان و پا درمیانی در 
رفع کدورت هاست. وقتی این مهم به بار نشست بزرگان 
و زحمتکشان با تمام وجود و دوشادوش یکدیگر به یاری 
کشتی شهر و دیار خویش بر می خیزند و اختلاف و گلایه 
جای خود را به اتحاد و همدلی می دهد. یکی از مشکلات 
اصلی امروز ورزش اول، همین دوگانگی و اختلافات فی 
مابین بزرگان است تا حدی که طرفین جز به قیمت حذف 

دیگری حاضر به همکاری نیستند. 
در چنین شرایطی، کمترین انتظار از فدراسیون به عنوان 
متولی اصلی این ورزش آن است تا تمهیدات لازم را برای 
گسترش فضای تفاهم و همدلی بین نیروها فراهم کند 
اما از آنجایی که این مجموعه معمولا پیشگام در طرد و 
نفی کسانی است که آنان را غیر خودی تلقی می کند در 
نتیجه  انتظار از تدبیر و سلوک از سوی آنان بیهوده به نظر 
می رسد. همین چشم انداز مبهم، تصور افق آینده روشن را 

دور از ذهن می نماید.

سوژه

با اعلامِ »مدیر تیم ملی فوتبال«؛

برگزاری 4 بازی تدارکاتی برای 
تیم ملی در خردادماه

»حمید استیلی« -مدیر تیم ملی فوتبال ایران- درخصوص 
روند آماده سازی ملی پوشان گفت: در قطر صحبت هایی 
کردیم که ما و آمریکا با هم بازی دوستانه برگزار کنیم. 
حتی قبل از مراسم قرعه کشی به همراه دوستانی که با 
من به قطر آمده بودند،  با مدیر ورزشی تیم ملی آمریکا 
صحبت کردیم و قرار شد بازی دوستانه برگزار کنیم، اما 
تدارکاتی  بازی  این  برگزاری  دیگر  شدیم،  همگروه  وقتی 

میسر نیست.
با  را  خوبی  صحبت های  توانستیم  ولی  داد:  ادامه  وی 
کشورهای دیگر انجام بدهیم. امسال شرایط متفاوت تر 
است، به دلیل اینکه تیم های اروپایی در ماه ژوئن مسابقه 
دارند و ما اصلا نمی توانیم با آنها بازی کنیم. با یک سری 
تیم های خاص که در پلی آف حضور دارند، بازی خواهیم 
کرد.استیلی در گفتگو با برنامه یکصد ادامه داد: برخی از تیم 
های آفریقایی که بازی ندارند در دسترس هستند. متأسفانه 
با تیم هایی که در کونکاکاف و اروپا بازی هایی را در پیش 
دارند، نمی توانیم بازی تدارکاتی برگزار کنیم. در ماه سپتامبر 
یک هفته اردو داریم. مهمترین اردوی ما در ماه ژوئن یا 

خرداد است که 2 هفته طول می کشد.
مدیر تیم ملی فوتبال با اشاره به اینکه مهمترین اردوی ما 
در خرداد ماه است، گفت: با برنامه ریزی که با اسکوچیچ و 
سرپرست فدراسیون فوتبال آقای ماجدی انجام دادیم، بنا بر 
این شد که بتوانیم در ماه ژوئن 4 بازی تدارکاتی را در کشور 
قطر برگزار کنیم. استیلی ادامه داد: خوشبختانه قطر همکاری 
خوبی با ما دارد و میرشاد ماجدی هم که به زبان انگلیسی 
مسلط است،  ارتباط خوبی را با مسئولان فدراسیون این کشور 
و همچنین اینفانتینو، رئیس فیفا برقرار کرده است. ان شالله 
که بتوانیم بازی های تدارکاتی خیلی خوبی برگزار کنیم و بچه 

ها را برای دیدارهای جام جهانی آماده کنیم.

آغاز نیمه نهایی لیگ بسکتبال با دیداری حساس؛

مدعی مقابل مدافع!
رقابت های مرحله نیمه نهایی لیگ برتر بسکتبال مردان ایران 
)پنج شنبه( با برگزاری یک بازی حساس آغاز خواهد شد. 
رقابت های لیگ برتر بسکتبال مردان که این روزها به اوج 
حساسیت خود رسیده است، از )پنج شنبه( ۱۸ فروردین با 
برگزاری یک دیدار حساس میان مدعیان پیگیری خواهد 

شد تا به این ترتیب، دور نیمه نهایی بازی ها آغاز شود.
در نخستین بازی این مرحله از ساعت ۲۰ تیم شهرداری 
گرگان مدافع عنوان قهرمانی در حالی به مصاف شیمیدر 
قم مدعی قهرمانی خواهد رفت که این دیدار از چند جهت 
حساسیت های بسیار بالایی دارد. شاید بتوان اصلی ترین 
نکته در تقابل دو تیم را بحث سرمربیان آن ها در نظر گرفت. 
شهرداری گرگان که فصل گذشته پس از حدود ۵ دهه با 
هدایت مهران شاهین طبع عنوان قهرمانی لیگ را به دست 
آورد اما اکنون دیگر شاهین طبع را روی نیمکت خود ندارد 
و با مهران حاتمی به مصاف شیمیدری خواهد رفت که در 

این فصل با شاهین طبع عملکرد درخشانی داشته است.
سرمربی سابق و مربی فعلی تیم ملی در شرایطی مقابل یکدیگر قرار 
می گیرند که این دیدار نخستین تقابل آن ها در فصل جاری خواهد 
بود که البته به صورت سری برگزار می شود. دو تیم برای اینکه 
بتوانند راهی فینال شوند، باید سه بازی از پنج بازی رو در رو را با 
پیروزی پشت سر بگذارند. ضمن اینکه یکی دیگر از نکات مهم و 
قابل توجه این دیدار، حضور هواداران در سالن آزادی برای نخستین 
بار، در فصل جاری لیگ برتر است. فدراسیون بسکتبال پس از کش 
و قوس های فراوان موفق شد مجوز حضور محدود تماشاگران )هر 
تیم  ۵۰ نفر( در سالن آزادی را کسب کند که این موضوع برای 

نخستین بار در دیدار نخست مرحله نیمه نهایی رخ خواهد داد.

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

چشم اندازی به افق پیش روی کشتی

تغییر ساعت برگزاری دیدارهای پرسپولیس و استقلال در جام حذفی
»امیرحسین روشنک« -مسئول برگزاری جام حذفی- اعلام کرد: دیدارهای سرخابی ها در مرحله یک چهارم 
نهایی این مسابقات نیز 15 دقیقه به تعویق افتاد. به این ترتیب پرسپولیس از ساعت 20:30 روز 20 فروردین 
به مصاف آلومینیوم اراک می رود و استقلال از ساعت 20:30 روز 22 فروردین، مقابل نساجی مازندران 

صف آرایی می کند.

کتماننمیتوانکردکهزنگخطرمشکلاتآیندهکشتیمدتهاستبهصدادرآمدهوچراغاین
ورزشملیدربسیاریمناطقروبهافولنهاده.اینروندمنحصربهتهران،خراسان،قزوینومناطقدیگر

نیستبلکهگریباناغلباستانهاراگرفتهوفروغدوبارهاینچراغجزباصرفهزینههایلازم،امکاناتکافی
وازهمهمهمتربرنامهریزیمناسبمیسرنمیشود.اگربتوانچنینامکانوپتانسیلیرافراهمساختامیدی

بهبهبوداوضاعوجوددارددرغیراینصورتسرعتپسرفتوتنزلهمچنانفزونیخواهدگرفت.
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